
 

 

Consell de Solidaritat i Cooperació  
ACTA DEL DIA 06 DE NOVEMBRE DE 2019 

 

  ASSISTENTS: 

1.  ÀNGELA BAILÉN        REGIDORA COOPERACIÓ- AJUNTAMENT  
2.  ELISABET MINGUELL        TÈCNICA COOPERACIÓ – AJUNTAMENT 

3.  DANI PÉREZ                          REPRESENTANT POLÍTIC SOM DE CASTELLAR 
4.  NÚRIA JANÉ                                 ENTITAT LA LLIGA DELS DRETS DELS POBLES 
5.  LLEONARD BARRIOS        ENTITAT ENTREPOBLES 
6.  LAMINE SOUANE         ENTITAT AFROCATALANA 
7.  DANIEL ROIG BARBA                               ENTITAT AMICS DEL NEPAL 
8.  ANNA BRUNET        ENTITAT AMICS DEL NEPAL 
9.  JAN GILI                                                    ESPLAI SARGANTANA 
10.  ANNA RIERA SAYOL                   ESCOLA JOAN BLANQUER 
11.  MOTSERRAT BASTERETXEA                  ESCOLA JOAN BLANQUER 
12.  ANNA ROIG                                              ESCOLA SANT ESTEVE 
13.  DOLORS RUIZ                                           REPRESENTANT POLÍTICA ERC 
14.  NÚRIA RASPALL                                       REPRESENTANT POLÍTICA ERC  
15.  ALICIA ROSA                                            REPRESENTANT POLÍTICA CUP 
16.  NÚRIA CAMPS       EMPRESA AVALUA 
17.  MARTA VÁZQUEZ                                   ADMINISTRACIÓ AJUNTAMENT  

 
 

 
EXCUSATS: 

 
1. AMPARO SÁNCHEZ                                  ESCOLA EMILI CARLES  
2. ANTONI CABRÉ                                         ENTITAT AGERMANAMENT  

3. ERICA BARRERA                                        ENTITAT CASTELLAR X COLÒMBIA 

4. JAIME DE ROCA COCA                             GRUP MUNICIPAL CIUTATANS 

5. CANÒLICH PRATS                                     GRUP MUNICIPAL JUNTS PER CASTELLAR 

 

LLOC:  EL MIRADOR, Sala d’Actes 
HORA:  A les 18:10 hores s’inicia la sessió i es tanca a les 19:20 hores. 

 

 

 



 

ACTA DE LA SESSIÓ 

     

1. Lectura, si s’escau, i aprovació de l’acta anterior.  

 

Comença el consell a les 18:10 h, amb la presentació de l’ Àngela Bailén,  nova regidora 

de cooperació i nova ciutadania.  

Comença exposant que els pressuposts es queden curts, atenent a la petició econòmica 

que han realitzat les entitats però l’Ajuntament intenta estar a l’alçada dels projectes. 

Veu que hi ha una certa continuïtat en els projectes i comenta la intenció de tenir una 

relació més personal amb les entitats.  

 

Elisabet, tècnica de la regidoria, dona la benvinguda als i les presents a la sala. 

Comença la lectura de l’ordre del dia, annexada i enviada amb anterioritat a la 

convocatòria. 

 

Es demana un aclariment referent a la convocatòria del consell de cooperació: 

Pregunta: des de el juliol del 2018 no ens trobem? 

Elisabet contesta: Hi ha 2 convocatòries, la primera per comentar les convocatòries de 

les subvencions amb les bases i la segona per donar la resolució de les subvencions. 

Per això aquest any es la primera trobada, encara que li hagués agradat fer-ho abans de 

l’estiu, però ha sigut un any atípic, atenent a ser any d’eleccions locals.   

 

2. Resolució de les Bases de la convocatòria de Subvencions de cooperació 

internacional i de sensibilització. 

Es llegeix la resolució de l’aprovació de la Junta de Govern Local. 

Sensibilització: 

La resolució de les concessions i del imports concedits són: 

- AMPA Emili Carles: 400,00 EUR 

- AMPA Sant Esteve: 960,00 EUR 

- AMPA Joan Blanquer: 740,00 EUR 

- Associació Afrocatalana: 950,00 EUR 

- Esplai Sargantana: 1.020,00 EUR  

S’incorporen l’Esplai Sargantana i l’Associació Afrocatalana. 

Es va desestimar a les peticions la sol·licitud del Centre Excursionista de Castellar del 

Vallès per no complir les bases, l’import sol·licitat era de 80,00 EUR. 

L’Elisabet diu que les entitats ja han rebut la resolució individual, amb el 50 % assignat 

que ja tenen. Atenent a la convocatòria de l’assignació del 2019. Es paguen en 2 

terminis, pel que resta pendent el segon 50% 

Montserrat: es pregunta si aquests diners son els que han demanat o els que se’ls hi 

concedeix. 

Elisabet: Els que se’ls han concedit en funció de la valoració del seu projecte i de la 

disponibilitat de pressupost existent a la convocatòria. 

Donem pas a Projectes de Cooperació:  



Elisabet comenta la valoració efectuada on faltaria l’assignació econòmica, s’entrega 

document amb la resolució on consta cada entitat presentada a la convocatòria: 

- Associació Entrepueblos: 14.900,00 EUR 

- Agermanament sense Fronteres: 15.000,00 EUR 

- Lliga dels Drets del Pobles: 14.000,00 EUR 

- Associació Afrocatalana d’Acció Solidària Amics de la Casamance: 25.324,35 EUR 

- Associació de Cooperació Castellar X Colombia: 10.755,00 EUR 

- Amics del Nepal: 10.675,00 EUR 

- La Taca lleure i cooperació: 1.800,00 EUR 

Proposta desestimada: 

- Entitat La Taca : 1800 EUR (petició) 

Es comenta el sistema dels punts i el sumatori i es llegeix: 

- Associació Entrepueblos: 93 punts 

- Agermanament sense Fronteres: 95 punts 

- Lliga dels Drets del Pobles: 94 punts 

- Associació Afrocatalana d’Acció Solidària Amics de la Casamance: 68 punts 

- Associació de Cooperació Castellar X Colombia: 69 punts 

- Amics del Nepal: 76 punts 

- La Taca lleure i cooperació: 11 punts 

En funció dels punts es fa l’assignació econòmica des del Dept. d’intervenció , i encara no 

es pot dir una quantia definitiva. 

Comenta que s’intentarà fer el pagament el més aviat possible. 

Pregunta del Daniel: a la web, diu que no sap si els documents de justificació son del 

2018, comenta que la pàgina del 2018 ja no hi es. 

Elisabet: Comenta que ho dirà al Dept.  d’informàtica. Ho actualitzarem a la pàgina web 

tan aviat com sigui possible per a la propera justificació que finalitza el dia 30 de 

novembre. 

Dona pas a més preguntes: 

No hi ha. 

3. Participació del consell als mitjans de comunicació: 

 Especial l’Actual  

 En els Dies internacionals 

Hi ha la possibilitat de poder visualitzar els projectes a través d’elaborar un document 

annex especial al setmanari L’Actual. 

Podem fer la reserva a mitjans de gener de 2020, quan ja tots ho hauran cobrat i amb la 

tasca realitzada. 

Els companys de comunicació demanen: pel 13 de desembre tot el material, 2 ó 3 fotos 

(15 x 20)ó imatges, 4.200 caràcters, no sobrepassar. 

Seria recollir les 4 dades claus de l’entitat i posar l’actualització del 2019. 

Lleonard (Entrepobles) pregunta: Es fa sobre el projecte fet l’any passat (2018) o es fa 

sobre aquest (2019)? 



Elisabet: respon que com es format fulletó i suposa un recull dels projectes realitzats es 

pot fer recollint els projectes del 2018 i 2019. Les entitats que han treballat projectes 

diferents hauran de complimentar dues fitxes, la resta sols l’evolució d’un any i l’altre. 

Comenta que la idea es per que surti a 1ers. d’any, a l’Actual es com més visible, ja que 

a finals d’any hi ha altres especials entorn les festes. 

Núria Camps: exposa que elaborar un document i fer pública la tasca de cooperació és 

una bona pràctica de rendició de comptes. Informar dels diners públics a la ciudatania. 

Una mostra de transparència. 

Elisabet: diu que seria només per cooperació el dubte, ja que funcionen 1 any enrere. 

Sensibilització no tenen aquest problema, ja que es l’any actual. 

Es decideix que si que es farà l’especial de l’Actual. 

Jan( Sargantana): Diu que si ho pot dir, més tard. 

Elisabet: diu que ja ho diran, cap problema, que els aniria bé , però no es obligat, si es 

volen afegir bé, sinó no passa res. 

Àngela: reforça que es una eina per a visualitzar la feina que estem fent. 

Elisabet: Elisabet parla dels dies internacionals de cara al 2020, s’informa que passem 

una llista als assistents amb els dies especificats per si volen fer alguna activitat o article. 

També poden enviar un correu posteriorment amb la proposta a la regidoria.  

Lleonard (Entrepobles): diu que farà el dia 18 desembre del 2019, dia internacional del 

migrant 2019, Lleonard farà un article. 

Elisabet : Acceptem la proposta  

Anna Riera (Joan Blanquer): el 31 de gener del 2020, dia de la no-violència i la pau, farà 

l’aportació. 

Elisabet: ho anota, i diu que si hi ha 2 propostes dins la mateixa data no hi ha  problema, 

si surt més endavant  la tindríem present.  

     

4. Presentació de propostes per al suport a les emergències. 

Elisabet explica la partida econòmica que tenim destinada al Fons Català de Cooperació al 

Desenvolupament i també explica que la quantitat es de 3000 €. 

Comenta que el quadre ja es un resum del Fons dels projectes que son més importants, 

atenent a la necessitat de col·laboració.  

Dani pregunta: Quin es el procediment d’atorgament dels diners? 

Elisabet respon: El Consell ( com a entitats ) valora i decideix a on han d’anar aquest 

diners. 

Núria (Entrepobles): diu que per ella seria per emergències ( tsunamis, terratrèmols), 

que no s’esdevé. 

Elisabet: A vegades ho han destinat depèn de com s’han esdevingut les situacions de 

necessitat. 

Pregunta: Quins criteris s’han filtrat, per que es donessin aquestes propostes? 



Elisabet: Proposa que com que són tres, si no hi ha res diferent, 1000 € a cadascú. 

Lamine: Comenta que de on es ell no recorda cap emergència.  

Dani: Planteja que Castellar és un municipi d’acollida de refugiats. Vinculat amb aquest 

criteri, i a la situació dels refugiats arriba molta gent a la zona del mediterrani. Ja que hi 

ha aquest projecte i hi ha una família refugiada, li sembla millor el 1er.  projecte, (Suport 

i acollida de població refugiada). Ho deixa per valorar. 

Una escola: la sent més propera, ella vota per la opció 1 ( suport i acollida de població 

refugiada). 

Comenten que 1000 € per cada un, potser no donarà prou per tots. 

Pregunta  a quina es podria destinar als membres del consell. Es comenta el tema per 

part de les diferents associacions i es discuteix entre tots.  

Finalment s’acorda destinar la totalitat dels 3000 euros del pressupost del 2019 a la 

primera proposta, suport a l’ acollida de població refugiada en trànsit a Europa víctima 

dels conflictes armats a l’àrea mediterrània.  

Finalitzen els 4 punts de l’ordre del dia. 

5. Torn obert de propostes, suggeriments i preguntes. 

Elisabet dona pas a preguntes. 

Elisabet: pregunta com els hi anat aquesta vegada, el fet que hagin tingut de fer tot 

digital. 

Lleonard: proposa que tot sigui una mica abans, ja que s’ha acabat tot massa tard 

(novembre). 

Àngela: diu que aquest any han hagut les eleccions al mig. 

Diuen que quan hi hagin eleccions, que es faci una previsió aquell any, per no enrederir. 

Sergi (la Taca): Demana acompanyament tècnic, ho diu perquè hi ha molta motivació, 

però la part tècnica no els hi ajuda es senten nous en el procés però manifesta que al seu 

grup hi ha moltes ganes de millorar i avançar en el projecte inicial. 

Elisabet: comenta que es un espai no vinculant la presentació dels projectes, la 

puntuació ja està tancada, es per compartir els projectes. 

Fa un temps, ja es va plantejar fer-ho en comú i ningú està obligat, es lliure, amb el 

format que cadascú se senti més còmode. 

Núria Camps:  Es interessant la reflexió que planteja el Sergi (La Taca), diu que així ha 

passat altres vegades i que per suposat que es pot fer l’acompanyament, els hi ha portat 

una guia, per ells. 

Elisabet: s’ofereix per emplaçar-ne en un altre moment, per poder guiar-los. 

Sergi proposa que si el projecte no disposa de la puntuació requerida per aprovar-ne que 

no es digui en el moment del consell, sinó després.  

Elisabet: S’aclareix que les subvencions és un procés de concurrència pública que 

demana una transparència en la concessió. 

Lleonard comenta l’exemple de Lamine, alguna vegada es van fer sessions de formació a 

entitats i apunta poder tornar a repetir-ho. 



Elisabet: es valora el procés de les entitats a l’actualitat i com després de les millores que 

ofereix la formació a permès que es pugui a l’actualitat  notar els canvis. 

Àngela: No es un projecte desastrós, com ells creuen, sinó que és un inici i una bona idea 

és la formació per a millorar. 

Lamine diu: Motivació i determinació, no s’ha de deixar. La cooperació es del cor i no de 

butxaca i les crítiques s’agafen bé. S’ha de valorar el teu cor, les ganes d’ajudar. 

Elisabet: Enviarem l’acta per correu electrònic. 

Anna (Joan Blanquer): Dona les gràcies per els diners rebuts.  

S’acaba el consell a les 19:20 h. i es dona per tancada la sessió. 

 

 

 

 

 

 

 

 


